

**កំណត់ហេតុកិច្ចប្រជុំលើកទី ១៥**

**នៃគណៈកម្មាធិការជាតិគ្រប់គ្រងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (គ.ជ.គ.ប.អ.)**

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ២០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៤



នាថ្ងៃទីម្ភៃ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំពីរពាន់ដប់បួន វេលាម៉ោងប្រាំបី និងសាមសិបនាទីព្រឹក នៅសណ្ឋាគារកាំបូឌីណាយ៉ា រាជធានីភ្នំពេញ មានរៀបចំប្រជុំលើកទី១៥ នៃគណៈកម្មាធិការជាតិគ្រប់គ្រងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (គ.ជ.គ.ប.អ.) ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម សាយ សំអាល់ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងបរិស្ថាន និងជាប្រធាន គ.ជ.គ.ប.អ. និងដោយមានការ ចូលរួមពីឯកឧត្តម លោកជំទាវ ជាអនុប្រធាន និងសមាជិក សមាជិកា នៃគ.ជ.គ.ប.អ. ចំនួន ២០ក្រសួង ស្ថាប័ន និង ក្រុមបច្ចេកទេសការងារប្រែប្រួលអាកាសធាតុ មន្ត្រីនៃនាយកដ្ឋានប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៃក្រសួងបរិស្ថាន និងលេខា ធិការដ្ឋាន គ.ជ.គ.ប.អ. សរុបចំនួន ៥២ រូប។

ជាកិច្ចចាប់ផ្តើម ឯកឧត្តម សាយ សំអាល់ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងបរិស្ថាន និងជាប្រធាន គ.ជ.គ.ប.អ. បានស្វាគមន៍ ដល់ឯកឧត្តម លោកជំទាវជាអនុប្រធាន សមាជិក សមាជិកា នៃគ.ជ.គ.ប.អ. និងសមាជិកដែលបានចូលរួមក្នុង អង្គប្រជុំ។ ឯកឧត្តមបានលើកឡើងពីគោលបំណងនៃកិច្ចប្រជុំលើកទី១៥ នេះគឺ ដើម្បីពិនិត្យវឌ្ឍនភាពនៃការអនុវត្ត សកម្មភាពចម្បងៗទាក់ទងនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងពិភាក្សាប្រធានបទសំខាន់ៗនៃកិច្ចចរចាស្តីពីការប្រែប្រួល អាកាសធាតុ និងជំហរកម្ពុជាសម្រាប់សន្និសីទកំពូលបណ្តាភាគីលើកទី ២០ នៃអនុសញ្ញាក្របខណ្ឌសហប្រជាជាតិ ស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (CoP 20)។ ឯកឧត្តមប្រធានអង្គប្រជុំ បានបញ្ជាក់ថា ក្រសួងបរិស្ថានកំពុងធ្វើ កំណែទម្រង់រចនាសម្ព័ន្ធ ការងារអភិវឌ្ឍន៍បែតង ប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងជីវៈចម្រុះ នឹងត្រូវដាក់ឱ្យស្ថិតនៅក្រោម ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍ដោយចីរភាពតែមួយ ដើម្បីងាយស្រួលធ្វើការងារ និងធានាប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

**លទ្ធផលសំខាន់ៗនៃកិច្ចប្រជុំ មានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖**

របៀបវារៈទី១៖ របាយការណ៍សង្ខេបពីលទ្ធផលសម្រេចបានរបស់ គ.ជ.គ.ប.អ.

ឯកឧត្តម ទិន ពន្លក អគ្គលេខាធិការនៃក្រុមប្រឹក្សាជាតិអភិវឌ្ឍន៍បែតង នៃក្រសួងបរិស្ថាន បានរាយការណ៍ពី ប្រវត្តិ និងសមិទ្ធផលសំខាន់ៗ ដែលបានសម្រេចចាប់តាំងពីការបង្កើត គ.ជ.គ.ប.អ. នាថ្ងៃទី ២៤ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០៦ រហូតមកដល់ចំណុចរួមមាន ១)ការសម្របសម្រួលបង្កើតក្រុមបច្ចេកទេសការងារប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ២)ការសម្រប សម្រួលរៀបចំវេទិកាជាតិស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុចំនួន ៣លើក ៣)ការអនុម័តគម្រោងយន្តការអភិវឌ្ឍន៍ស្អាត (CDM) ចំនួន ១០ ៤)សម្របសម្រួលការរៀបចំចងក្រង និងអនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្រឆ្លើយតបនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ កម្ពុជា ២០១៤-២០២៣ ៥)សម្របសម្រួល និងផ្តល់ការគាំទ្រដល់ក្រសួង-ស្ថាប័នចំនួន ៨ ក្នុងការរៀបចំផែនការ យុទ្ធសាស្ត្រ និងផែនការសកម្មភាពឆ្លើយតបនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុក្នុងវិស័យចំនួន ១៣ និងមានក្រសួងចំនួន៦ ផ្សេងទៀត កំពុងរៀបចំបញ្ចប់ផែនការសកម្មភាពលើវិស័យរបស់ខ្លួន។ (ឯកសារលម្អិតមានជូនភ្ជាប់នូវឧបសម្ព័ន្ធទី១)។

របៀបវារៈទី២៖ កម្មវិធីសម្ព័ន្ធភាពប្រែប្រួលអាកាសធាតុកម្ពុជា (CCCA) ដំណាក់កាល ទី១ និងសេចក្តីសង្ខេប CCCA ដំណាក់កាលទី ២

លោក ម៉ា ច័ន្ទសុទ្ធា អនុប្រធាននាយកដ្ឋានប្រែប្រួលអាកាសធាតុ បានបង្ហាញពីលទ្ធផលរបស់គម្រោងកម្មវិធី សម្ព័ន្ធភាពប្រែប្រួលអាកាសធាតុដំណាក់កាលទី១ដែលបានទទួលការគាំទ្រពីដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ដូចជាDanida, EU, Sida និង UNDP នូវទឹកប្រាក់ចំនួន ១០,៨ លានដុល្លារអាមេរិក ដោយសម្រេចបាននូវ ១)ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រប្រែប្រួល អាកាសធាតុរយៈពេល១០ឆ្នាំ ២)ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ និងផែនការសកម្មភាពតាមវិស័យរបស់ក្រសួង ស្ថាប័នចំនួន៨





- ដើម្បីគាំទ្រដល់គោលនយោបាយ ឬយុទ្ធសាស្ត្រអាកាសធាតុជាក់លាក់ ដូចជា REDD

ក្រៅពីជម្រើសទាំង២ខាងលើ លទ្ធផលនៃការសិក្សាបានផ្តល់ជម្រើសផ្សេងៗជាច្រើនទៀតទាក់ទងកំណែទម្រង់ ច្បាប់ដែលមានស្រាប់ និងទៅអនាគត និងគាំទ្រការបញ្ជ្រាបការប្រែប្រួលអាកាសធាតុទៅក្នុងសេចក្តីព្រាងច្បាប់នានា ស្តីពីការវាយតម្លៃហេតុប៉ះពាល់បរិស្ថាន ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យគ្រោះមហន្តរាយ ការគ្រប់គ្រងធនធានទឹក ។ល។ (ឯកសារលម្អិតមានជូនភ្ជាប់ឧបសម្ព័ន្ធទី៥)។

**ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីប្រធានអង្គប្រជុំ បានបញ្ជាក់ថា៖**

- ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចហិរញ្ញវត្ថុបានរក្សាទុកថវិកាជាតិសម្រាប់ក្រសួងបរិស្ថាននូវថវិកាចំនួន ៥លានដុល្លារអាមេរិកសម្រាប់ រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិសម្រាប់ឆ្នាំក្រោយ ដើម្បីឆ្លើយតបនឹងគោលនយោបាយប្រឡងប្រណាំងសំអាតទីក្រុងស្អាត សំណល់រឹង សំណល់រាវ។
- សម្រាប់ទឹកជំនន់ទឹកភ្លៀងនៅរាជធានីភ្នំពេញ ក្រសួងបរិស្ថានបានកំពុងទាក់ទងក្រុមហ៊ុនឯកជនក្នុងស្រុក មួយចំនួន ដើម្បីធ្វើប្រឡាយ ប្រព័ន្ធរំដោះទឹក និងស្ថានីយ៍បូមទឹកចេញក្រៅក្រុង ដើម្បីបញ្ចៀសជំនន់ទឹកភ្លៀង ពីរាជធានីភ្នំពេញ។

**ឯកឧត្តម ទី សុគន្ធ បានចូលរួមយោបល់ និងលើកសំណើដូចខាងក្រោម៖**

- គាំទ្រចំពោះការបង្កើតក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍ដោយចីរភាព និងទស្សនៈល្អដែលបានរកឃើញ តែទស្សនៈទាំង អស់នោះហាក់មានការលំបាកក្នុងការអនុវត្ត ឧទាហរណ៍ ដូចជា ការគ្រប់គ្រងទីជម្រាលដោយទទួលបាននូវគ្រប់ វិស័យទាំងអស់ ហេតុនេះតាមបទពិសោធន៍យើងគួរបញ្ជ្រាបការប្រែប្រួលអាកាសធាតុទៅគ្រប់វិស័យផ្សេងៗ។
- គាំទ្រចំពោះជម្រើសទាំងពីរនៃការបង្កើតច្បាប់ប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដែលអាចឱ្យយើងងាយទាក់ទាញជំនួយ ការចាប់អារម្មណ៍ និងជម្រើសដែលអាចធ្វើវិសោធនកម្មលើច្បាប់ដែលមានស្រាប់ ដោយយើងអាចអនុវត្ត សាកល្បងនូវជម្រើសណាមួយ ហើយនៅពេលមានការរាំងស្ទះយើងអាចដោះស្រាយ និងរៀនសូត្រ ឬក៏យើង អាចដំណើរការទៅទាំង២។
- ពាក់ព័ន្ធនឹងផែនការសកម្មភាពឆ្លើយតបការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ឯកឧត្តមបានស្នើឱ្យដាក់បញ្ចូលផែនការ សកម្មភាពទាំងអស់ទៅជាប់ជាតិមួយ និងពិនិត្យមើលចំណុចត្រួតស៊ីគ្នា និងផលិតឱ្យចេញជាឯកសារ ឯកភាពជាតិមួយសម្រាប់បង្ហាញទៅអន្តរជាតិ និងម្ចាស់ជំនួយ។
- ស្នើកម្មវិធីសម្ព័ន្ធភាពប្រែប្រួលអាកាសធាតុជំហានទី២ ពិចារណាលើការបែងចែកធនធានទៅតាមវិស័យ អាទិភាពជាក់ស្តែង ហើយវិស័យកសិកម្ម ជាវិស័យដែលមានអាទិភាព និងជួយគាំទ្រដល់ជីវភាពសហគមន៍។

ឯកឧត្តមប្រធានអង្គប្រជុំបានបញ្ជាក់ថា៖ ច្បាប់នេះជាការបញ្ជ្រាបការប្រែប្រួលអាកាសធាតុទៅក្នុងច្បាប់ដែលមានស្រាប់ នៅតាមវិស័យ យើងមិនមានបំណងបង្កើតច្បាប់ថ្មីស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនោះទេ ឧទាហរណ៍ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ ជនបទបានធ្វើផ្លូវតាមស្តង់ដារ ដែលអាចបន្តការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ វិស័យឯកជនក៏បានចូលរួមផងដែរ ដូចជា ហាងកាហ្វេ Brown ដែលធ្វើអាគារតម្រូវតាមអតិថិជន និងការប្រើប្រាស់ថាមពល ដើម្បីឱ្យអាគារត្រជាក់ និងក្រសួង សេដ្ឋកិច្ចក៏បានដាក់ពន្ធលើសំបុត្រយន្តហោះ២ ទៅ៣ដុល្លារសម្រាប់សម្រាប់វិស័យបរិស្ថានដែរ។

**របៀបវារៈទី៦ ៖ ការរៀបចំក្របខណ្ឌហិរញ្ញប្បទានប្រែប្រួលអាកាសធាតុ**

ឯកឧត្តម ទិន ពន្លក អគ្គលេខាធិការក្រុមប្រឹក្សាជាតិអភិវឌ្ឍន៍បែតង បានធ្វើបទបង្ហាញការរៀបចំក្របខណ្ឌ ហិរញ្ញប្បទានប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដែលជាសមាសធាតុសំខាន់ ដោយសារក្រសួងស្ថាប័ននានា បានរៀបចំផែនការ

យុទ្ធសាស្ត្រប្រែប្រួលអាកាសធាតុតាមវិស័យដោយរួមបញ្ចូលការពិនិត្យតាមដាន និងវាយតម្លៃ និងក្របខណ្ឌហិរញ្ញប្បទាន ប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។ ក្របខណ្ឌនេះ បានបញ្ចូលនូវការប៉ាន់ប្រមាណការខាតបង់ថ្លៃចំណាយ និងផលចំណេញ ក្នុងករណីគ្មានចំណាត់ការ ដោយរហូតដល់ឆ្នាំ ២០៥០ ការបាត់បង់ប្រចាំឆ្នាំត្រូវបានប៉ាន់ស្មានថាមាន៣,៥%នៃGDP (១,៥%នៃ GDP រហូតដល់ឆ្នាំ ២០៣០)។ (ឯកសារលម្អិតមានជូនភ្ជាប់ឧបសម្ព័ន្ធទី៦)។

របៀបវារៈទី៧៖ លទ្ធផលសន្និសីទកំពូលសហប្រជាជាតិស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងជំហរកម្ពុជាសម្រាប់ CoP20 លោក ជា ចន្ទន៍ធុ អនុប្រធាននាយកដ្ឋានប្រែប្រួលអាកាសធាតុ នៃក្រសួងបរិស្ថាន បានបង្ហាញពីលទ្ធផលនៃ សន្និសីទកំពូលលើកទី១៩ នៃអនុសញ្ញាសហប្រជាជាតិស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដែលបានប្រារព្ធនៅប្រទេស ប៉ូឡូញឆ្នាំមុន និងជម្រាបជូនអំពីប្រធានបទសំខាន់ៗដែលមាននៅក្នុងរបៀបវារៈនៃសន្និសីទកំពូលលើកទី២០ ដែល នឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ នៅទីក្រុងលីម៉ា ប្រទេសប៉េរូ។ បន្ទាប់មកក៏មានការបង្ហាញអំពីជំហររបស់ប្រទេស កម្ពុជាក្នុងកិច្ចចរចានៃសន្និសីទកំពូលលើកទី២០ ។ (ឯកសារលម្អិតមានជូនភ្ជាប់ឧបសម្ព័ន្ធទី៧)។

**ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី បានបញ្ជាក់ប្រាប់អង្គប្រជុំថា៖**

- បច្ចុប្បន្ននាយកដ្ឋានប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ស្ថិតក្រោមអគ្គនាយកដ្ឋានរដ្ឋបាលការពារ និងអភិរក្សធម្មជាតិ ដោយគ្រោងនឹងដាក់ឱ្យនៅក្រោមអគ្គលេខាធិការដ្ឋានអភិវឌ្ឍន៍ដោយចីរភាព ដើម្បីងាយស្រួលក្នុងការសម្រប សម្រួល ដោយសារការប្រែប្រួលអាកាសធាតុជាបញ្ហាអន្តរវិស័យ តម្រូវឱ្យរៀបចំផ្នែកគោលនយោបាយច្រើន ជាងការអនុវត្ត ហើយមិនត្រឹមតែសម្របសម្រួលនៅក្នុងក្រសួងប៉ុណ្ណោះទេ ថែមទាំងអន្តរក្រសួងទៀតផង។ ដូចនេះយើងត្រូវបង្កើតយន្តការថ្មីដោយលុបចោលនូវនាយកដ្ឋានសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ ដោយឱ្យនាយក ដ្ឋានជំនាញធ្វើការជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ ដោយមានឯកឧត្តម សៅ សុភាព (នាយកខុទ្ទកាល័យ) ជាអ្នក សម្របសម្រួលគម្រោងទាំងអស់របស់ក្រសួងបរិស្ថាន។
- បញ្ហាប្រែប្រួលអាកាសធាតុជាបញ្ហាប្រឈមរបស់មនុស្សលោកទាំងមូលដែលយើងត្រូវយកចិត្តទុកដាក់ និង ចូលរួមដោះស្រាយ ដោយឡែកនៅប្រទេសកម្ពុជាយើង ដូចជានៅស្រុកព្រៃនប់ ខេត្តព្រះសីហនុ ប្រសិនបើ ក្រុមការងារតំបន់ឆ្នេរមិនយកចិត្តទុកដាក់ទៅប្រើប្រាស់ផ្ទៃដីប្រមាណ ១០.០០០ ហិកតានោះទេ ជីវភាព ប្រជាជននឹងជួបប្រទះនឹងការលំបាក។ ទៅថ្ងៃអនាគត ប្រសិនបើមានគ្រោះរាំងស្ងួតកើតឡើង នោះនឹងមាន ភ្លៀងធ្លាក់ដែលមិនអាចទប់ស្កាត់បាន ហើយយើងក៏មិនមានលទ្ធភាពទប់ស្កាត់បានដែរ។ ថ្វីត្បិតតែយើង មានប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រមួយចំនួន តែនៅមិនទាន់គ្រប់គ្រាន់នៅឡើយ យើងនៅពឹងផ្អែកលើទឹកភ្លៀង ហើយរបប ទឹកភ្លៀងមានការប្រែប្រួលច្រើន។ ប្រព័ន្ធលូទឹកនៅរាជធានីភ្នំពេញនៅមិនទាន់រៀបចំបានគ្រប់គ្រាន់នៅឡើយ ដែលតម្រូវឱ្យរៀបចំប្រព័ន្ធលូរំដោះទឹកបន្ថែមទៀត វាជាបញ្ហាដែលប៉ះពាល់ដល់ជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជន នៅរាជធានីភ្នំពេញរបស់យើង។
- ឆ្លើយតបនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ក្រសួងបរិស្ថាន បានរៀបចំឯកសារទស្សនៈទានទីក្រុងស្អាតដែលអាច រស់នៅបាន (Sustainable City) ដែលនឹងធ្វើឱ្យទីក្រុងទាំងអស់ទទួលបាននូវខ្យល់បរិសុទ្ធ និងទឹកស្អាត ដើម្បីធានានូវសុខុមាលភាពក្នុងការរស់នៅ ដូចដែលរាជធានីភ្នំពេញជាប់ចំណាត់ថ្នាក់នៅអាស៊ានថាជាទីក្រុង មានទឹកស្អាតធានាគុណភាព ចំណែកក្រុងបាត់ដំបងមានខ្យល់បរិសុទ្ធល្អដែលជាប់ចំណាត់ថ្នាក់ជាទីក្រុង ស្អាត។ ដូចជាករណីទីក្រុងភ្នំពេញដែលការរៀបចំទីក្រុងពុំមានគិតគូរ ១)ស្ទះចរាចរណ៍ដោយសារគ្មានផ្លូវ ថ្មីជើង ២)ពុំមានម្លប់ដើមឈើគ្រប់គ្រាន់តាមដងផ្លូវ ៣)ការប្រើប្រាស់ថាមពលច្រើនសម្រាប់អាគារត្រជាក់ខ្ពស់

ជាដើម។ ក្រសួងបរិស្ថាននឹងធ្វើការជាមួយក្រសួងរៀបចំដែនដី នគរូបនីយកម្ម និងសំណង់ ដើម្បីធ្វើកូដ សម្រាប់អាគារដែលប្រើប្រាស់ថាមពលតិច និងគិតគូរពីបរិស្ថាន។

ឯកឧត្តម បានស្នើឱ្យសមាជិក សមាជិកា គ.ជ.គ.ប.អ. ទាំងអស់ធ្វើកំណត់បង្ហាញ (Aide Memoire) នូវជំហរ ច្បាស់លាស់ ភាពបត់បែន និងវឌ្ឍនភាពដែលវិស័យនីមួយៗសម្រេចបានបន្ទាប់ពី COP ២០ សម្រាប់ការចរចាដាច់ ដោយឡែកជាមួយអង្គទូតនានា ដូចខាងក្រោម៖

**វិស័យដី និងថាមពល៖** ពិនិត្យ និងសិក្សាថាតើយើងបានប្រើប្រាស់ថាមពលកើតឡើងវិញ និងការប្រើប្រាស់ដីវិមាស ការដុតអង្កាម រុក្ខជាតិ មានប៉ុន្មានភាគរយ ហើយទទួលបានថាមពលប៉ុន្មាន ដើម្បីបង្ហាញពីជំហររបស់យើងក្នុងនាម ជាប្រជាជាតិមួយរបស់ប្រទេសមួយ ដោយយើងខិតខំកាត់បន្ថយការប្រើប្រាស់ថាមពលដែលប៉ះពាល់ដល់ការប្រែប្រួល អាកាសធាតុទាំងអស់នោះទេ និងជម្រើសនានានៃការផលិតថាមពលទៅតាមបច្ចេកវិទ្យាដែលមិនប៉ះពាល់ដល់ការ ប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។

**វិស័យទេសចរណ៍៖** ឯកឧត្តមបានបញ្ជាក់ថាវិស័យទេសចរណ៍ ដែលរាប់បញ្ចូលតាំងពីសណ្ឋាគារដែលមានច្រើនណាស់ នៅទូទាំងប្រទេសជាពិសេសតំបន់ទេសចរណ៍ និងសំបុត្រយន្តហោះដែលត្រូវដាក់បន្ថែម ២ ទៅ ៣ដុល្លារសម្រាប់ពន្ធ លើការបញ្ជូញកាបូនជាដើម ដែលជាការចូលរួមក្នុងសេវាកម្មបរិស្ថាន។

**វិស័យពាណិជ្ជកម្ម៖** ដែលមានការជាប់ពន្ធលើការប្រើប្រាស់ប្រេងឥន្ធនៈក្នុងការដឹកជញ្ជូន ដែលយើងត្រូវធ្វើតាមស្តង់ដារ និងត្រូវជាប់ពន្ធអាករ។

**ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចហិរញ្ញវត្ថុ៖** ពិនិត្យមើលថាតើយើងគួរមានគោលនយោបាយអ្វីខ្លះសម្រាប់អណតិក្រោយ ដើម្បីសរុប របាយការណ៍មួយជាផែនទីបង្ហាញផ្លូវ ឬជាការកំណត់បង្ហាញមួយ សម្រាប់ដាក់ជូនអង្គទូត ឧទាហរណ៍ដូចជាកម្ចី តើបានចូលរួមការពារបរិស្ថាន ឬប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដូចជាទូទឹកកកជុះជាដើម។

**ក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ៖** បង្ហាញវឌ្ឍនភាពនៃការអនុវត្តគោលនយោបាយក្នុងវិស័យកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ ដែលចូលរួមកាត់បន្ថយការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដូចជាការរៀបចំសួនបន្លែគ្រួសារ ការអប់រំ កសិករ និងការសិក្សាស្រាវជ្រាវដែលមានភាពបន្តនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។

**ក្រសួងរៀបចំដែនដី នគរូបនីយកម្ម និងសំណង់៖** ពិនិត្យ និងសិក្សាលទ្ធភាពនៃការរចនាប្លង់អាគារដែលមានមេត្រីភាព ជាមួយបរិស្ថាន ដូចជាប្លង់បង្អួច រក្សាកម្ដៅ/ត្រជាក់ខាងក្នុងអាគារ ការពារទឹកជំនន់ និងការរៀបចំក្រុងជាដើម។

**ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា៖** គួរពិចារណាដាក់ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុចូលក្នុងកម្មវិធីសិក្សាចាប់តាំងពីថ្នាក់ទី១ ដល់ថ្នាក់ទី១២។

ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីបានប្រគល់ការងារនេះជូន ឯកឧត្តម សៅ សុភាព និងឯកឧត្តម ទិន ពន្លក ធ្វើការងារនេះបន្តជា មួយក្រសួងពាក់ព័ន្ធខាងលើ និងធ្វើរបាយការណ៍វឌ្ឍនភាពជូនឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីប្រធាន គ.ជ.គ.ប.អ. ។

ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីក៏បានស្នើសុំឱ្យសមាជិក សមាជិកា ទាំងអស់ចូលរួមចំណែកកាត់បន្ថយការប្រែប្រួលអាកាស ធាតុដូចជាការណែនាំដល់មន្ត្រីរាជការទាំងអស់ត្រូវចេះសន្សំសំចៃថាមពល និងត្រូវចូលរួមឱ្យកាន់តែសកម្មជាងមុន ហើយឯកឧត្តម លោកជំទាវអាចលើកប្រធានបទនានាជូនប្រធានគណៈកម្មាធិការ ដើម្បីកោះប្រជុំជជែកពិភាក្សា។ **អង្គ ប្រជុំ បានឯកភាពចំពោះកិច្ចប្រជុំលើក្រោយរបស់ គ.ជ.គ.ប.អ. នៅ៣ខែក្រោយ ដោយក្រសួងនីមួយៗត្រូវដាក់កំណត់ បង្ហាញ (Aide Memoire) បញ្ជាក់លទ្ធផលសម្រេចបាន និងជំហររបស់វិស័យនីមួយៗសម្រាប់ កិច្ចចរចាក្នុងសន្និសីទ កំពូលឆ្នាំ ២០១៥។**

ជាកិច្ចបញ្ចប់ ឯកឧត្តមប្រធានអង្គប្រជុំ បានធ្វើថ្លែងអំណរគុណដល់ឯកឧត្តម លោកជំទាវអនុប្រធាន សមាជិក សមាជិកាទាំងអស់ដែលបានចំណាយពេលវេលាលាចូលរួមប្រជុំក្នុងរយៈពេល១ព្រឹកនេះ និងបានកំណត់វេលា សម្រាប់កិច្ចប្រជុំនៅបីខែក្រោយ និងបានការកោតសរសើរចំពោះលេខាធិការដ្ឋាន គ.ជ.គ.ប.អ. ដែលបានប្រឹងប្រែង រៀបចំកិច្ចប្រជុំ និងអនុវត្តការងារប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងទទួលបានជោគជ័យ។ អង្គប្រជុំបានបញ្ចប់ទៅដោយ ជោគជ័យទៅតាមរបៀបវារៈ និងការរំពឹងទុក នៅវេលាម៉ោងដប់ពីរព្រឹកនាថ្ងៃខែឆ្នាំដដែល ដោយទទួលបានលទ្ធផលជា ផ្លែផ្កាគួរជាទីមោទនៈ។

*Handwritten mark*

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ២៣ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៤  
អ្នកធ្វើអំណត់ហេតុ

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ២៣ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៤  
បានឃើញ និងឯកភាព  
ឯកឧត្តមអង្គប្រជុំប្រធានអង្គប្រជុំ

*Handwritten signature*

ស៊ី ធី

ប្រធាននាយកដ្ឋានប្រែប្រួលអាកាសធាតុ



សាយ សំរោល

*Handwritten mark*